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Č e r v n o v é  a k t u a l i t y  z e  š k o l y  
Z dotazníkového šetření mezi našimi žáky 

jednoznačně vyplynulo, že nejoblíbenějším měsícem 
školního roku je bezpochyby červen.  

Školy v přírodě, výlety, vyhlašování nejúspěšnějších 
sportovců, nejlepších žáků, předávání vysvědčení – to 
vše jsou milníky, na které se nezapomíná. 

Začátek měsíce patřil královně sportu – atletice. 
Školní kola jednotlivých kategorií byla výbornou 
příležitostí k porovnání svých výsledků s ostatními 
atlety, nebo alespoň k posunutí hranice osobního 
rekordu. Výsledná umístění náročného atletického 
čtyřboje, který se za nepříznivého počasí konal 
na stadionu v Táboře, nás potěšila: dívky 6. – 7. třída 
získaly 4. místo ze 17 družstev, chlapci v téže skupině 
obsadili 10. místo také ze 17 družstev. V kategorii 
dívek 8. – 9. tříd obsadila naše děvčata 5. místo. 
Rovněž na 5. místě v této kategorii skončili chlapci 
za účasti 14 družstev.  

Znalosti pravidel silničního provozu, řešení 
křižovatek, silničních značek i bezchybnou praktickou 
jízdu na kole prokázaly obě čtvrté třídy na táborském 
dopravním hřišti. Vždyť právě tyto dovednosti plně 
využijí na cyklovýletech během nadcházejících 
prázdninových dní. 

Den plný her připravili pro děti z mateřské školy 
jejich spolužáci ze sedmého ročníku. Ve slunném 
dopoledni plném zábavy, sportu a smíchu se skvěle 
bavili všichni přítomní.  

Cestovatelskou přípravu na prázdniny absolvovali 
žáci čtvrtých a pátých tříd během projektového dne 
„Připravujeme cestovní katalog“. Velmi zajímavá 

grafická zpracování, hlavní evropská města, významné 
pamětihodnosti, jedinečné lokality jsou báječnou 
inspirací pro cíle nezapomenutelné dovolené. 

Svoji brannou přípravu jsme prověřili v pondělí 26. 
června. Tento projektový den společně vnímáme jako 
nezbytnou přípravu na mimořádné události. Je velice 
důležité, že můžeme na otázku: „Víš, jak se zachovat?“ 
kladně odpovědět. 

Vyhodnocení čtenářské výzvy pro školní rok 
2022/2023 se uskutečnilo v úterý 27. června. 
Nejpilnějším čtenářům prvního stupně předaly 
odměny knihovnice Městské knihovny v Mladé Vožici. 
Celý slavnostní akt byl velikou motivací také pro 
ostatní žáky. 

Skvělým hudebním sálem je již tradičně chodba 
ve vyvýšeném přízemí budovy druhého stupně. 
Na schodišti opakovaně koncertuje oblíbený učitelský 
pěvecký sbor VOUS. Jeho žezlo tentokrát přebrala třída 
IV. B, ve které se sešli výborní baviči a muzikanti, kteří 
si sami vymysleli, nacvičili a zrealizovali pod taktovkou 
paní učitelky Marie Kudrnové vlastní koncert. Čtvrťáci, 
děkujeme za výjimečný hudební zážitek! Byli jste 
velkou konkurencí cimbálové muziky Réva, která 
rovněž umocnila neopakovatelnou atmosféru konce 
roku.  

Žáci devátých tříd se na slavnostním předávání 
vysvědčení rozloučili se svou základní školou a vydali 
se na další cesty, které je povedou k vysněným cílům. 

Všem ze školy přeji krásné prázdniny plné odpočinku 
a báječných zážitků. Krásné léto i Vám, našim věrným 
čtenářům! Hana Váchová 

  

Mateřská škola 

bude uzavřena od 

24. 7. do 11. 8. 

2023. 

Schůzka rodičů nově 

nastupujících dětí do MŠ 

se koná 29. 8. 2023 

v 15:00 hod. 
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I n f o r m a c e  z  m a t e ř i n k y  
Hned první červnový den jsme ve školce oslavili 

MDD. Paní učitelky připravily pro děti na zahradě 
spoustu stanovišť s úkoly (např. chůze po lavičce, 
slalom, hod diskem, hod na cíl apod.). Nejvíce se 
dětem líbil Balancovník Šáša a chůdy. 

Ve středu 7. 6. jeli Motýlci a Žabičky na výlet do 
zábavního parku Robinsonův ostrov v Jihlavě. Na děti 
čekaly trampolíny, skluzavky, prolézačky a nejoblíbe-
nější atrakcí se stala obří sopka uprostřed areálu. 
Všichni si z výletu odnesli hezké zážitky. Musím se také 
zmínit o výletu ostatních tříd, jejichž cílem byl 
Pěnkavův dvůr u Benešova. Děti přivítali tři vodníci se 
svým zábavným programem. Pak děti zhlédly 
Vodnickou pohádku, užily si světýlkovou show, 
navštívily dům vodníka, vodní svět a na dvorku si 
vyzkoušely výrobu másla, mletí obilí a jízdu s trakaři.   

Další červnový týden se nesl ve znamení loučení 
s předškoláky a se školním rokem. V úterý se loučila 
třída Kočiček, ve středu třída Berušek a Kuřátek a 
ve čtvrtek Ježečci. Všechny děti byly moc šikovné a 
předvedly rodičům, co se ve školce naučily. Nechybělo 
ani opékání vuřtíků. 

Ve středu 21. 6. připravili školáci ze sedmých tříd pro 
děti ze školky Pohádkové dopoledne na zahradě ZŠ. 

Děti pomohly šmoulům posbírat rozsypané borůvky, 
čertům uklidit v pekle, vodníkům najít ztracené 
dušičky, princeznám navléknout korále, prolétly na 
košťatech slalom u čarodějnic, pejskovi s kočičkou 
upekly dort atd. Děkujeme žákům sedmých tříd a 
p. učitelkám V. Cibulkové a D. Dvořákové za přípravu 
této akce. 

Ve čtvrtek 22. 6. se děti z Broučků vydaly na pirát-
skou cestu za pokladem. Cestou si lámaly hlavy úkoly 

s letní tematikou a nakonec objevily ukrytý poklad. 
Tentýž den se třída Kuřátek společně se školáky z 6. A 
vypravila na pěší výlet na Šelmberk. Po cestě plnili 
úkoly na pohádkových stanovištích a společně 
vystoupali na hradní věž. Děti z Motýlků a Žabiček měly 
Kouzelnou noc v MŠ. Nejprve na zahradě soutěžily, 
poté si  společně opekly vuřty, následovala disco párty 
a vrcholem večera byla stezka odvahy. Spokojené a 
unavené děti přespaly ve třídě Motýlků.  

Tečkou za školním rokem pro všechny děti byla 
mražená dobrota. 

Závěrem všem rodičům děkujeme za vstřícnou 
spolupráci během celého školního roku. 

Hezké prázdniny dětem a léto plné sluníčka všem přeje kolektiv zaměstnanců MŠ 

P e v n o s t  B o y a r d  
V pondělí 19. 6. se ve škole v Mladé Vožici konala hra 

inspirována Pevností Boyard. Jako první nás paní 
učitelky rozlosovaly do týmů podle barev. Vznikla tak 
družstva černých, červených, modrých, žlutých a zele-
ných. Hry se účastnil celý vyšší stupeň a jednotlivé 
týmy byly složeny ze žáků různých tříd. Následně nám 
paní učitelka vysvětlila pravidla hry. V 9:00 pak soutěž 
odstartovala. Smyslem hry bylo obejít 24 stanovišť 
rozmístěných v budově školy a na školní zahradě. 
Na stanovištích si musely týmy poradit s různými 
úkoly, např. matematickými hlavolamy, přiřadit názvy, 
najít klíče atd. V 10:30 jsme se sešli na školní zahradě a 

odevzdali záznamové archy se splněnými úkoly. 
Ve druhé polovině hry bylo naším úkolem hledat 
celkem čtyři indicie. Pro bonusovou indicii musel 
kapitán týmu zat otcem Fourasem. Z nalezených 
nápověd jsme museli složit přístupové heslo k učebně, 
do které byl pak kapitán vyslán pro poklad. Na závěr 
proběhlo vyhlášení vítězů, kteří obdrželi malé či větší 
klíče v podobě přívěsků a nějaké dobroty. Myslím, 
že jsme si hru všichni užili a v rámci spolupráce týmů si 
našli i nové kamarády z jiných tříd.  

 Václav Rapouch, 6. A

Š k o l n í  v ý l e t  d o  O b l u d i š t ě  a  d o  Z O O  N a  H r á d e č k u  
Ve čtvrtek 15. 6. 2023 jsme jeli na školní výlet 

k Jindřichovu Hradci do Horní a Dolní Pěny. Cesta 
trvala hodinu a půl. Když jsme dorazili do Horní Pěny, 
navštívili jsme ZOO Na Hrádečku, kde nás po celém 
areálu provedla paní ošetřovatelka. Seznámila nás se 
zvířaty a ukázala nám jejich teritoria. Viděli jsme 
kapibary, surikaty, vlčice, lvy a spoustu dalších zvířat. 
Všechna byla velmi zajímavá. Velice nás také zaujaly 
jednotlivé výběhy i jejich okolí. Po prohlídce jsme měli 
rozchod v jedné části ZOO, kde jsme si mohli cokoliv 
zakoupit, například výbornou kopečkovou zmrzlinu, 
kelímky s obrázky zvířat, malé figurky zvířátek apod. 

Když jsme opustili zoologickou zahradu, přesunuli jsme 
se autobusem do Dolní Pěny, kde na nás čekalo velké 
Obludiště, což je habrové bludiště, v němž se skrývá 
šest velkých dřevěných oblud. Jakmile nadešel čas jít 
bloudit, rozdali nám malé mapky cest s vyznačenými 
obludami ze dřeva, u kterých jsme vždy našli část 
tajenky. Po hodině se postupně začaly skupinky 
z bludiště vracet. Pak jsme si dali oběd, který tam byl 
pro nás přichystaný Koupili jsme si suvenýry, pohráli si 
na hřišti a jeli domů. Výlet se nám moc líbil a už se 
těšíme na další. 

 Jolana Jirotová, 6. A   
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K t e r a k  j s m e  n a v š t í v i l i  V í d e ň  
Vše začalo jen takovým plácnutím do vody. Při hodině 

němčiny, kdy se žáci učili používat věty o tom, kde kdo 
bydlí, došlo také na město Vídeň. Možná při pohledu 

na malý snímek v učebnici zobrazující obří kolo 

v zábavním parku Prater se kdosi z žáků otázal, zda by se 
mohli někdy do Vídně také podívat. Návrh podpořili i jiní 
žáci a po průzkumu zájmu v ostatních třídách o návštěvu 
hlavního města Rakouska bylo brzy rozhodnuto. V měsíci 
červnu se pojede do Vídně. 

Při plánování cesty se však vyskytl problém. 
Kontaktované cestovní kanceláře, jež nabízely zájezd do 
Vídně, nemohly poskytnout naší výpravě průvodce, neboť 
ti údajně byli v daném termínu už všichni vytíženi. 

V krajním případě by výklad průvodce musel zvládnout 

některý z učitelů. Řešení této situace se naštěstí našlo 

po oslovení našeho místního dopravce pana Jaromíra 

Dvořáka. Nejenže přijal naši objednávku zájezdu, ale 
zajistil nám i průvodce, které cestovní kanceláře 
k dispozici neměly. 

A tak se v pátek 9. června kolem šesté hodiny ranní 
autobus obsazený 51 žáky, třemi učiteli a průvodcem 
rozjel směrem do Vídně. Cestou se ukázalo, že ani počasí 
nám nebude klást žádné nástrahy. Na blankytně modré 
obloze, jež nás zpočátku provázela, se po přejetí rakouské 
hranice počaly objevovat mraky, s nimiž si pohrával vítr, 
ale dolů naštěstí nepadla ani kapka. 

Asi po čtyřech hodinách nás přivítala Vídeň spletí 
silničních přeložek, viaduktů, zelenými parky, moderními 
výškovými stavbami i starými, ale upravenými secesními 
domy v ulicích. Nejprve jsme zamířili k zámku 
Schönbrunn. Že Vídeň vábí svým šarmem mnoho turistů 
z různých zemí, jsme poznali, když jsme vystoupili 
z autobusu, vedeni průvodcem jsme obešli zámecký 
komplex a pak spletí cestiček v rozsáhlém parku putovali 
nahoru na pahorek s klasicistní kavárnou Gloriette. Tam 
prý rádi sedávali u odpolední kávy Marie Terezie i další 
habsburští panovníci. Na cestách parkem jsme mohli 
obdivovat různé stavby, sochy a sousoší z řeckých bájí 
připomínající slávu a moc habsburského rodu. 

Z balustrády před kavárnou jsme se mohli pokochat 
nádherným výhledem na Vídeň ležící pod námi. Unaveni 
výstupem jsme si trochu odpočali, někteří neodolali 
možnosti koupit si zmrzlinu, byť byla sebedražší. Přibližně 
kolem poledne jsme se vrátili dolů na parkoviště. 

Dále jsme se proplétali autobusem do centra města. 
Nutno opravdu ocenit řidičské dovednosti pana Dvořáka, 
neboť se v ulicích Vídně velmi dobře vyznal a věděl, kde 
zaparkovat. Odpoledne jsme se vydali k zámku Hofburg, 
odkud habsburští panovníci vládli a rozhodovali. 
V současné době je tento historický objekt sídlem 
rakouského prezidenta. Pak jsme se vydali ke katedrále 
svatého Štěpána. Vídeňští jej nazývají prostě „Štefl“ a byl 
postaven v gotickém slohu. Při prohlídce interiéru kostela 
jsme se opět potýkali s nebezpečím, abychom se neztratili 
v davu různých návštěvníků, jak byl chrám zvědavými 
turisty doslova nabitý. Při putování památkami města 
jsme se také zastavili u odkrytých starověkých vykopávek 
z doby, kdy na místě Vídně byl obranný tábor nazývaný 
Římany Vindobona. Posledním místem, které jsme měli 
navštívit, byla betonová věž, která za války sloužila 
k obraně před nepřátelskými nálety. Protože nebyla 
zničena, byla upravena na stálou výstavu podmořského 
světa – Dům moří. Před vstupem do věže nás však 
překvapil dlouhatánský zástup návštěvníků, a proto jsme 
prohlídku podmořského světa vzdali. Ve zbývajícím čase 
jsme se rozběhli po známé obchodní ulici 
Mariahilferstraße a nakupovali každý podle svého gusta 
dárečky pro naše blízké. Spokojeni a také trochu 
utrmáceni, byli jsme půl dne stále na nohou, jsme se 
vrátili k autobusu. 

Sotva jsme zamávali Vídni na rozloučenou, poznali jsme, 
že nic netrvá věčně. Za městem se rozbubnoval do kapoty 
našeho autobusu prudký déšť a ten nás provázel téměř 
k hranicím. Myslím, že se Vídeň všem líbila. Dle mínění 
průvodce jsme však mnoho památek neviděli. Kdo chce 
totiž dobře poznat Vídeň, nestačí mu na to jeden den, 
nýbrž potřebuje celý týden. Proto doufám, že se tam ještě 
někdy podíváme.  

klasicistní kavárna Gloriette 
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O k r e s n í  p ř e b o r  T á b o r s k a  v e  d n e c h  2 0 .  a  2 2 .  6 .  2 0 2 3  
V úterý se dvaceti šesti členná posádka našeho 

sportovního týmu vydala na stadion Míru do Tábora 
na dvoudenní klání atletického přeboru Táborska. 
Hned ráno nás čekala humorná situace, kdy jeden 
sportovec z deváté třídy místo do Tábora zamířil 
ze svého domova do Mladé Vožice. Na stadion 
dorazil s mírným zpožděním a celou situaci 
okomentoval slovy: „Já jsem si říkal, proč mi ráno 
zvoní budík tak brzy.“ 

Celá akce byla zahájena v 8:30 slavnostním 
nástupem, čestným kolečkem a nechybělo ani 
zapálení olympijského ohně. Letos stadion přivítal 
téměř 350 sportovců z 23 škol. V devět hodin se 
rozjely technické disciplíny. Naše sportovní parta 
byla velmi vzorná, pečlivě se rozcvičovala, na svá 
stanoviště dobíhala včas. Dopoledne se sportovalo 
za relativně dobrého počasí, sluníčko se schovalo 
za mraky a teplota byla tudíž přijatelná. Později 
museli sprinteři a vytrvalostní běžci bojovat 
s ostrými paprsky poledního slunce a teplotami 
kolem třicítky. 

První den přinesl našemu týmu příjemná 
překvapení, ale i drobná zklamání, mísily se tak 
pocity radosti i smutku. Do čtvrtečního finále 
postoupily všechny čtyři naše štafety 4x60 m (mladší 
dívky, mladší žáci, starší dívky i starší žáci), 
do semifinále běhu na 60 m postoupili dva mladší 
žáci a jeden starší žák. Želízkem v ohni byl Václav 
Šoula z 8. A, který podává vynikající výkony v běhu 
na 1500 m. S přehledem vyhrál třetí rozběh a 
postoupil do čtvrtečního finále. Markéta Szieklíková 
z 6. B pak ve své kategorii doběhla druhá v rozběhu 
na 800 m a též se probojovala do čtvrtečního finále. 

Skvělých výsledků dosáhli také naši koulaři z deváté 
třídy – Jan Kocourek i Pavel Měchura. Oba vrhli přes 
deset metrů, ale jejich výkony bohužel nestačily 
na stupně vítězů. Perfektní formu měla také děvčata 
z 6. a 7. třídy – Justýna Štočková a Tereza Fraňková, 
která svým hodem přes 34 metrů obsadila 
fantastická místa – 13. a 15. místo z celkově 46 
závodnic. Jan Kocourek se dostal do finále ve skoku 
dalekém a výkonem 4,86 m obsadil nádherné 
8. místo z 48 závodníků.  

Ve čtvrtek ráno jsme s úsměvech na rtech a 
drobnou nervozitou vyrazili opět do Tábora 
na stadion Míru. Kromě silných sportovních zážitků 
jsme také očekávali pořádnou výheň, čtvrteční 
teploty měly přesahovat třicítku. Všichni naši 
sportovci byli neuvěřitelní, podávali úžasné 
sportovní výkony a o přední umístění se doslova 
rvali jako lvi. Největším úspěchem byla štafeta 
mladších žákyň, které ve finálovém rozběhu B 
vybojovaly s obrovským náskokem první místo. 
Velikou radost nám všem udělal Vašek Šoula, který 
ve své královské disciplíně, běhu na 1500 m, získal 
zlato s časem 4:44. Barbora Kolomazníková ve skoku 
vysokém skončila na „bramborovém“ 4. místě 
s krásným výkonem 135 cm. Zklamání přinesla 
štafeta starších žáků. Na druhém úseku se nepo-
vedlo předání běžců a štafetový kolík chlapcům 
upadl. Hoši tak ztratili cenné vteřiny. 

Domů jsme odjížděli všichni spokojení, příjemně 
unavení a rozhodnutí být příští rok ještě o něco 
lepší. 

Na závěr hláška dne: „Bára ještě skáče do 
vzduchu?“ 

 

klasicistní kavárna Gloriette 

Atletický přebor Táborska, starší žáci 1500 m, 1. místo – Václav Šoula 


